

MINISTRY OF FOREIGN AFFAIRS OF THE KINGDOM OF THE NETHERLANDS  
THE HAGUE

CONVENTION ON THE RECOGNITION AND ENFORCEMENT OF DECISIONS  
RELATING TO MAINTENANCE OBLIGATIONS

(The Hague, 2 October 1973)

Notification pursuant to Article 37 of the Convention

**ACCESSION**

**Ukraine, 03-04-2007**

The Convention will, according to Article 31, third paragraph, have effect only as regards the relations between Ukraine and those Contracting States which will not have raised an objection to the accession in the twelve months after receipt of the present notification.

For practical reasons this twelve months' period will in this case run from 1 May 2007 to 1 May 2008.

**DECLARATION**

**Ukraine, 03-04-2007**

In accordance with Article 25 of the Convention Ukraine declares that it shall extend the provisions of this Convention over official documents determined by the Convention to the extent that the provisions of the Convention can be applied to such documents.

**RESERVATION**

**Ukraine, 03-04-2007**

In accordance with Article 26 of the Convention Ukraine shall reserve the right not to recognise or not to implement decisions or agreements concerning obligations on keeping among persons who are non-direct relatives and among persons who are relatives on the part of the husband or wife, except cases in which the appropriate obligations on keeping would exist in accordance with the national legislation of Ukraine.

The Hague, 27 April 2007

MINISTÈRE DES AFFAIRES ÉTRANGÈRES DU ROYAUME DES PAYS-BAS  
LA HAYE

CONVENTION CONCERNANT LA RECONNAISSANCE ET L'EXÉCUTION DE  
DÉCISIONS RELATIVES AUX OBLIGATIONS ALIMENTAIRES

(La Haye, le 2 octobre 1973)

Notification conformément à l'article 37 de la Convention

**ADHÉSION**

**Ukraine, 03-04-2007**

En conformité de l'article 31, troisième paragraphe, la Convention n'aura d'effet que dans les rapports entre l'Ukraine et les États contractants qui n'auront pas élevé d'objection à son encontre dans les douze mois après la réception de cette notification.

Pour des raisons pratiques, la période de douze mois susvisée va en l'occurrence du 1<sup>er</sup> mai 2007 au 1<sup>er</sup> mai 2008.

**DÉCLARATION**

**Ukraine, 03-04-2007**

*Traduction*

Conformément à l'article 25 de la Convention, l'Ukraine déclare que les dispositions de la Convention seront étendues aux documents authentiques déterminées par la Convention, dans la mesure où ces dispositions peuvent être appliquées à ces documents.

**RÉSERVE**

**Ukraine, 03-04-2007**

*Traduction*

Conformément à l'article 26 de la Convention, l'Ukraine se réserve le droit de ne pas reconnaître ni déclarer exécutoires les décisions et les transactions en matière d'obligations alimentaires entre collatéraux et entre alliés, sauf dans les cas où l'obligation alimentaire existe aux termes de la loi ukrainienne.

La Haye, le 27 avril 2007